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Vraag om uitleg van de heer Mathias Vanden Borre aan de heer Pascal Smet, collegelid 

bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra  

 

Onderwerp: Het ramadanvriendelijk label bij de Brusselse cultuurhuizen 
__________________________________________________________________________________ 

Geacht collegelid, 

In het kader van de ramadan hebben een 20-tal Brusselse cultuurhuizen, waaronder 8 

organisaties die vanuit de Vlaamse gemeenschap structureel ondersteund worden (Kaaitheater, 

KVS, Beursschouwburg, BRONKS, Kunstenfestivaldesarts, Theaterfestival, MetX en LEVL), 

een ramadanvriendelijk label geïntroduceerd.  

Dat label houdt onder meer in dat toeschouwers het vasten mogen verbreken tijdens de 

voorstelling of dat voorstellingen niet samenvallen met de iftar. Maar het houdt ook in dat op 

voorhand wordt gewaarschuwd voor geweld, naakt of muziek in een voorstelling. Vooral bij 

die waarschuwing heb ik mijn bedenkingen. Een dergelijke religieuze inmenging in de 

cultureel-artistieke praktijk lijkt me zeer problematisch, het kan immers leiden tot een vorm van 

zelfcensuur bij cultuurmakers. 

Ik vrees dat de maatregel, ondanks de goede intenties, net voor méér vooroordelen en 

wederzijds wantrouwen zou kunnen zorgen. En ‘inclusief’ is het al helemaal niet. Het getuigt 

integendeel van een zeer achterhaalde categoriale benadering die mensen in hokjes opdeelt, 

terwijl de Vlaamse gemeenschap segregatie tegen wil gaan. 

Daarom uitte de Vlaamse minister-president zijn bezorgdheden aan de 8 deelnemende 

cultuurhuizen via een brief. 

In dat verband heb ik de volgende vragen: 

1. Wat vindt het college van het Ramadanvriendelijk label bij de Brusselse cultuurhuizen 

die door de Vlaamse Gemeenschap en de Vlaamse Gemeenschapscommissie worden 

ondersteund, in bijzonder de waarschuwing omtrent geweld, naaktheid of muziek 

tijdens de voorstelling?  

2. Onderschrijft het college de kritiek van de Vlaamse minister-president op het 

Ramadanvriendelijke label en dat dit haaks staat op de ambitie van de Vlaamse 

gemeenschap om segregatie tegen te gaan? 

3. Heeft het college reeds aangedrongen bij de Brusselse cultuurhuizen die het subsidieert 

om af te stappen van het ramadanvriendelijk label? 

Ik dank u alvast voor uw antwoord. 

 


